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Protokół nr 21/2020 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 21 września 2020 r. w godz. od 1600 do 1630   

w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji 

2. Marek Lech Zborowski-Weychman – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz  

6. Jacek Niedźwiedzki 

7. Wojciech Pająk  

 

Nieobecny: 

1. Kamil Lauryn 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Agnieszka Domalewska – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu  

2. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik Prezydenta ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

Do porządku obrad wniósł również, jako punkt czwarty, projekt uchwały złożony przez Klub 

Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Miasta 

Suwałk przez Wojskową Komendę Uzupełnień w Suwałkach na „Oznace Rozpoznawczej 

Wojskowej Komendy Uzupełnień w Suwałkach”.  

 

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 20/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 czerwca 2020 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Miasta 

Suwałk przez Wojskową Komendę Uzupełnień w Suwałkach na „Oznace Rozpoznawczej 

Wojskowej Komendy Uzupełnień w Suwałkach”. 

5. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 20/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 czerwca 2020 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Przewodniczący stwierdził, 

że protokół został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że jedyną uwagę w konsultacjach społecznych zgłosiła 

Suwalska Rada Działalności Pożytku Publicznego. Dotyczy ona zwiększenia puli środków 

finansowych, przeznaczonych na współpracę z organizacjami pozarządowymi o kwotę 100 000 

złotych, czego rezultatem byłoby utrzymanie minimalnej kwoty dofinansowania na poziomie 

zeszłego roku. Suwalska Rada Działalności zaproponowała podział tej kwoty 

(„zaoszczędzonej” w związku ze zmniejszeniem propozycji minimalnej kwoty na sport) – 

100 000 złotych na inne dziedziny współpracy z organizacjami – min. na pomoc społeczną, 

niepełnosprawność, seniorów. Prezydent natomiast podtrzymuje swoje stanowisko, aby uwaga 

Suwalskiej Rady została odrzucona - ze względu na trudną i nieprzewidywalną sytuację 

budżetową związaną z pandemią, aby tej minimalnej kwoty w Programie nie podwyższać.  

W przypadku poprawy sytuacji budżetowej, będzie można oczywiście założyć wydanie 

większej kwoty.  

 

Wojciech Pająk zapytał, czy w związku z sytuacją pandemiczną, organizacje pozarządowe 

zgłaszały jakieś problemy związane z prowadzeniem swojej działalności (np. że nie mają źródeł 

finansowania albo możliwości pracy z ludźmi, że zamykają swoją działalność)?  

 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że nie było takich przypadków. Dodała też, 

że oszczędności, jakie powstały na skutek niepodjętych przez organizacje działań sięgają kwoty 

300 000 złotych - a nie jest to jeszcze rok rozliczony. 

 

Anna Gawlińska zaapelowała, aby na realizację wspominanych wcześniej działań, została 

przyznana maksymalnie najwyższa proponowana kwota. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do powyższego materiału, wobec czego 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2021, została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Agnieszka Szyszko zreferowała przedłożony materiał. Nadmieniła, że Program oczywiście 

zawiera wszystkie sfery działalności, które zawierał do tej pory. Z nowych priorytetów pojawił 

się punkt dotyczący organizacji akcji pomocowych - w tym min. w zakresie przekazywania 

odzieży. To akcja, o którą wnosił Kamil Lauryn w swojej interpelacji – o tzw. „szafę ciepła”  - 

czyli szafa, gdzie można zostawić ubrania dla osób potrzebujących. Ponadto poinformowała, 

że w dziale kultury utrzymane zostały również zadania, których nie udało się zrealizować  

w tym roku, związane z 300-leciem miasta – wydarzenia, które nawiązują do historii Suwałk 

oraz wybitnych osób związanych z Suwałkami.    

 

Agnieszka Domalewska dodała, że ma nadzieję, że wszystkie działania kulturalne, które nie 

zostały zrealizowane w tym roku, zostaną zrealizowane w przyszłym.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do powyższego projektu uchwały, wobec 

czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   6 radnych 

przeciw                                       -  0  

wstrzymał się od głosu               -  1 radny.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Miasta 

Suwałk przez Wojskową Komendę Uzupełnień w Suwałkach na „Oznace Rozpoznawczej 

Wojskowej Komendy Uzupełnień w Suwałkach”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec tytułem wstępu powiedział, że przygotowany projekt uchwały 

wyczerpuje wszelkie standardy konstrukcji projektu uchwały, jest czytelny, zgodny  

pod względem redakcyjnym z wymogami w tym zakresie. Materiał zawiera bardzo istotny 

element, który dla każdego miasta jest ważny – mowa jest o Oznace Rozpoznawczej 

Wojskowej Komendy Uzupełnień w Suwałkach, na której ma figurować herb Suwałk.  

Jest to element promocyjny, dający tożsamość osobom, które związane są i były z Wojskową 

Komendą Uzupełnień w Suwałkach. Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił też uwagę  

na kwestię natury formalnej – Rada Miejska wyrażając zgodę na wykorzystanie herbu, powinna 

opierać się na zasadach ustalonych przez siebie w określonym trybie, w formie odrębnej 

uchwały. Poprosił Komisję o merytoryczną opinię w tym zakresie.  

 

Marek Zborowski – Weychman zapytał, czy nie jest istotny tu fakt, że Miasto prowadzi 

działania zmierzające do zmiany herbu, czy nie będzie później problemu ze zmianą herbu  

na oznace wojskowej.  

 

Bogdan Bezdziecki odpowiedział, że według opinii Komendanta WKU tego problemu  

nie będzie. Nie będzie również z ich strony żadnych roszczeń z tytułu zmiany herbu Suwałk.  

 

Jacek Juszkiewicz dodał, że od tych problemów nie da się uciec. Może podjęcie tej uchwały 

będzie skutkowało zwołaniem posiedzenia Komisji Statutowej, która w końcu ureguluje 
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wcześniej wspominany problem w Statucie, wypracuje pewien schemat działania na takie 

okazje.  
 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do powyższego projektu uchwały, 

wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                       -  0  

wstrzymał się od głosu               -  0 radny.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie 

herbu Miasta Suwałk przez Wojskową Komendę Uzupełnień w Suwałkach na „Oznace 

Rozpoznawczej Wojskowej Komendy Uzupełnień w Suwałkach”. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski. 

 

Jacek Juszkiewicz zapytał na jakim etapie znajduje się inwestycja budowy hali pneumatycznej 

w Szkole Podstawowej nr 6? Czy zakładany wcześniej termin – 30 listopada, jest realnym 

terminem zakończenia inwestycji? 

 

Anna Gawlińska zapytała, na jakim etapie jest w tej chwili procedura wdrażania nowego herbu 

Suwałk.  

 

Więcej pytań i wniosków nie było, wobec czego Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono.    

  

 

 

Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Bogdan Bezdziecki 

  

                                                 
Protokół sporządziła: 

Emilia Jankowska 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


